



# ស្ថានទូតអូស្ត្រាលី ភ្នំពេញ

## សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន

ថ្ងៃទី ២៤ ខែ កញ្ញា ឆ្នាំ២០២០

### អូស្ត្រាលីផ្តល់ជំនួយជា គំរូជលសាស្ត្រនិងគ្រប់គ្រងធារាសាស្ត្រ (eWater Source)

ម្សិលមិញ ឯកអគ្គរាជទូតអូស្ត្រាលីប្រចាំនៅកម្ពុជា ឯកឧត្តម **Pablo Kang** និងរដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងធនធានទឹកនិងឧតុនិយម ឯកឧត្តម **លីម គានហោ** បានអញ្ជើញជាអធិបតី ក្នុងពិធីប្រគល់ជំនួយជាផ្លូវការដល់ប្រទេសកម្ពុជា ដើម្បីអាចប្រើប្រាស់កម្មវិធីគ្រប់គ្រងទឹកជាតិរបស់អូស្ត្រាលី គឺ គំរូជលសាស្ត្រនិងគ្រប់គ្រងធារាសាស្ត្រ (eWater Source)។ ជំនួយនេះ បង្កើតជាផ្នែកមួយនៃការគាំទ្រជាបន្តរបស់អូស្ត្រាលីលើការគ្រប់គ្រងទឹកប្រកបដោយនិរន្តរភាព នៅទូទាំងតំបន់មេគង្គ។

eWater Source ជាកម្មវិធីគ្រប់គ្រងទឹកជាតិរបស់អូស្ត្រាលី ដែលនឹងជួយរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ឱ្យយល់កាន់តែច្បាស់ អំពីលទ្ធភាពនៃធនធានទឹកនៅទូទាំងប្រទេស។ វានឹងផ្តល់នូវមូលដ្ឋានដែលមានភាពជាក់ស្តែងរឹងមាំជាងមុន ដើម្បីយើងអាចធ្វើការសម្រេចចិត្ត លើការអភិវឌ្ឍហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធទឹក និងការបែងចែកទឹកសម្រាប់អ្នកប្រើប្រាស់ក្នុងវិស័យផ្សេងៗ មានដូចជា ទីក្រុង កសិកម្មនិងជលផលទឹកសាប វារីអគ្គិសនីនិងឧស្សាហកម្ម។

ជាមួយនឹងអាកាសធាតុដែលមានភាពប្រែប្រួលខ្ពស់ អូស្ត្រាលីបានបង្កើតឧបករណ៍ និងបច្ចេកវិទ្យាប្លែកៗ ដូចជា គំរូជលសាស្ត្រនិងគ្រប់គ្រងធារាសាស្ត្រ (eWater Source) ដើម្បីជួយក្នុងការស្វែងយល់ពីធនធានទឹកតាមពេលវេលា និងដើម្បីយើងអាចធ្វើការសម្រេចចិត្តប្រកបដោយតម្លាភាព លើវិធីបែងចែកទឹក រវាងអ្នកប្រើប្រាស់ដែលប្រកួតប្រជែង។

ឯកអគ្គរដ្ឋទូត Kang បានមានប្រសាសន៍ថា “យើងមានសេចក្តីរីករាយ ក្នុងការចែករំលែកនូវការច្នៃប្រឌិតថ្មីដ៏សំខាន់របស់អូស្ត្រាលី គឺ គំរូជលសាស្ត្រនិងគ្រប់គ្រងធារាសាស្ត្រ (eWater Source) ជាមួយប្រទេសជិតខាងនិងមិត្តភក្តិរបស់យើង នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជានេះ ព្រោះការធ្វើបែបនេះ នឹងជួយធានាថា អភិបាលកិច្ចទឹកធ្វើឡើងផ្អែកលើភស្តុតាងជាក់ស្តែង និងអាចចូលរួមចំណែកក្នុងការស្តារកម្ពុជាឡើងវិញ ក្រោយជំងឺកូវីដ-១៩ ”។

ឯកឧត្តម លីម គានហោ បានមានប្រសាសន៍ថា “ការគ្រប់គ្រងធនធានទឹកដ៏មានតម្លៃរបស់កម្ពុជា ប្រកបដោយនិរន្តរភាព មានសារៈសំខាន់ណាស់ ដើម្បីគាំទ្រដល់ការអភិវឌ្ឍសេដ្ឋកិច្ចនិងសង្គម ក្នុងទី

ក្រុងនានារបស់យើង ព្រមទាំងវិស័យកសិកម្មនិងថាមពល ដែលកំពុងតែរីកចម្រើន ទន្ទឹមនឹងការថែរក្សា បរិស្ថានដ៏ពិសេសរបស់យើងផងដែរ ។”

“យើងសូមស្វាគមន៍ ជំនួយរបស់រដ្ឋាភិបាលអូស្ត្រាលី ដែលផ្តល់ទាំងឧបករណ៍បច្ចេកទេស និង ការគាំទ្រពង្រឹងសមត្ថភាព ដើម្បីឱ្យប្រជាជនកម្ពុជាអាចរៀនសូត្រ ពីបទពិសោធន៍អូស្ត្រាលី និងធ្វើការ គ្រប់គ្រងធនធានទឹករបស់យើងកាន់តែប្រសើរឡើង សម្រាប់ប្រទេសទាំងមូល ។”

អូស្ត្រាលីបាននិងកំពុងជួយដល់ប្រទេសកម្ពុជា និងបណ្តាប្រទេសផ្សេងៗនៅអាស៊ីអាគ្នេយ៍ ដើម្បី ពង្រឹងការគ្រប់គ្រងធនធានទឹករួម ចាប់តាំងពីទសវត្សឆ្នាំ ១៩៩០ មក។ កម្មវិធីធនធានទឹកក្នុងតំបន់មេគង្គ របស់អូស្ត្រាលី គាំទ្រគណៈកម្មការទន្លេមេគង្គ និងបណ្តាប្រទេសតាមទន្លេមេគង្គ ដើម្បីធ្វើការសម្រេច ចិត្តផ្នែកលើភាពជាក់ស្តែង លើការប្រើប្រាស់ធនធានទឹកនៅទូទាំងតំបន់។

**ទំនាក់ទំនងព័ត៌មាន៖ [Australian.Embassy.Cambodia@dfat.gov.au](mailto:Australian.Embassy.Cambodia@dfat.gov.au)**